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Iliescu (SINSB):Noua înghetare a salariilor statisticienilor reprezinta o taiere a

salariilor, în anul în care avem recensamântul populatiei

Înghetarea salariilor angajatilor Institutului National de Statistica (INS) în anul curent, prin neaplicarea

majorarilor prevazute în legea salarizarii, reprezinta o taiere a salariilor acestora, în anul în care angajatii

INS vor participa la realizarea recensamântului populatiei, a declarat, joi, pentru AGERPRES, presedintele

Sindicatului din Institutul National de Statistica Bucuresti (SINSB), Dan Iliescu.

 

"Revendicarea noastra principala este legata de înghetarea legii salarizarii, practic nerespectarea legii salarizarii.

Când a aparut legea salarizarii, în 2017, noi, salariatii din INS, eram cu un nivel de încadrare minim, aveam 4

majorari salariale (de primit, n.r.) pâna în 2022, iar majorarile au fost înghetate în 2021 - am înteles ca atunci era o

situatie complicata la nivel national, ca era si perioada de pandemie, am înteles motivele înghetarii, cu toate

nemultumirile create în rândul salariatilor, care practic mai ramâneau înca un an de zile într-o forma de

discriminare fata de alti salariati - dar acum a venit aceasta înghetare (pe anul 2022, n.r.), care practic ne-a lovit în

plin. Practic, pe legea salarizarii, la noi aceasta înghetare nu este o înghetare, este o taiere de salariu. Daca legea ar

fi fost respectata, nivelul nostru salarial ar fi fost undeva mult mai sus fata de ce este astazi, deci noi, conform

legii, ar fi trebuit sa beneficiem de un alt salariu fata de salariul pe care noi îl avem, si consideram ca nu este o

înghetare, este o taiere", a afirmat Dan Iliescu.

 

Liderul sindical al angajatilor din INS Bucuresti a subliniat ca ultima majorare salariala primita de statisticieni a

fost în ianuarie 2020.

 

"Ultima majorare a fost în ianuarie 2020, iar conform legii de salarizare ar fi trebuit sa primim înca doua transe. Pe

o cifra neta, undeva pe medie, ar fi fost o majorare undeva la 600 de lei pentru o functie, dar depinde de functie,

pentru ca la noi sunt si niste probleme de discriminare interna, adica suntem si în situatia în care pentru aceeasi

functie avem mai multe salarii. Avem functionari publici în statistica pe principal sau pe superior care sunt

încadrati pe cinci niveluri de salarizare, deci e si o discriminare interna si o discriminare la nivel national. (...)

Activitatea va continua normal dupa protestul de astazi, noi nu am încercat nicio forma de perturbare a activitatii

în Institutul National de Statistica pâna în acest moment. Am încercat sa atragem atentia si conducerii INS si

guvernantilor, pentru ca începând cu data de 16 decembrie noi avem o întâlnire cu salariatii din INS în fata

institutiei, pentru 10 minute, încercam sa pastram orice forma legala de manifestare, iar astazi lucrurile au culminat

cu o forma de protest autorizata. Intentionam ca si pe viitor sa continuam aceste întâlniri cu salariatii din INS, tot

pentru a atrage atentia, si vor urma pichetari ale partidelor politice din arcul de guvernamânt. Mai departe în niciun

caz nu am vrea sa ajungem la o perturbare a activitatii din INS, mai ales într-un an în care suntem si într-un

recensamânt al populatiei. Cu siguranta nu vrem sa ajungem pâna acolo. Dar sunt date pentru indicatorii de PIB,

inflatia, adica importanta muncii noastre poate nu este atât de mult promovata la nivel institutional, cu toate ca

toata presa foloseste date INS sau date Eurostat, care practic sunt tot date INS", a mentionat Dan Iliescu.

 

Liderul Sindicatului din Institutul National de Statistica Bucuresti a precizat ca în interiorul institutiei exista si o

discriminare salariala între angajati.

 

"Este o problema la nivel national a statisticianului, vrem sa se respecte legea de salarizare, pentru ca prin legea de

salarizare se termina cu siguranta cu acea discriminare fata de salariatii din INS si speram ca prin asta se va

termina si cu discriminarea interna, pentru ca cei care ne conduc si sunt reprezentantii Guvernului în INS au

pastrat aceasta forma de discriminare, care s-a accentuat în timp: avem colegi care sunt pe aceeasi functie, dar au

fost încadrati în INS la perioade diferite, si atunci sunt cu un nivel de salarizare care a fost stabilit pentru fiecare în

parte, cu toate ca la un moment dat, prin 2017, a fost o decizie a Curtii Constitutionale în care se spunea foarte clar

ca pentru aceeasi functie trebuie sa fie acelasi salariu. În Institutul National de Statistica nu s-a tinut cont de acest
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aspect si am fost obligati sa mergem în instanta - o parte din colegi au câstigat procesele, altii asteapta deciziile

judecatoresti, altii nu au dat în judecata institutia si au ramas pe o grila inferioara de salarizare. (...) Am ramas

într-o forma de discriminare fata de alti salariati de aceeasi categorie si am cam început sa ne consideram, noi,

salariatii din administratia publica, de o categorie inferioara, ceea ce este foarte trist pentru statistician. E foarte

clar ca e o problema la nivelul INS Bucuresti, dar problema este generata si în activitatea directiilor judetene de

statistica. Noi am facut mai putina referire la ei în anumite momente, dar fara ei cu siguranta noi nu putem sa ne

desfasuram activitatea, iar nivelul de nemultumire este generat si la ei, pentru ca avem informatii ca s-au alaturat o

serie de judete la miscarea pe care o desfasoara sindicatul din INS", a încheiat Dan Iliescu.

 

Membrii Sindicatului din Institutul National de Statistica Bucuresti participa, joi, la un miting de protest în fata

sediului INS.
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